
Научно-исследовательская работа -  основа 
воспитания и подготовки 

высококвалифицированных советских 
специалистов

Благодаря повседневной заботе большевистской партии, Со
ветского Правительства и лично товарища Сталина о процветании 
науки и о людях науки, советские ученые за последние годы за
няли в ряде отраслей знания первое место в мировой науке. 
Овладение советскими людьми высочайших вершин науки являет
ся залогом успешного выполнения великого сталинского плана 
постепенного перехода от социализма к коммунизму в нашей 
стране. Поэтому люди науки пользуются у нас особым уважением 
н вниманием. Для дальнейшего развития науки и техники, для 
еще лучшего использования сил и богатств природы на благо 
трудящегося человечества нужны новые смены высококвалифици
рованных специалистов, способных еще больше развить высоко
производительную технику коммунизма, освободить трудящихся 
от изнурительных и вредных для здоровья трудоемких работ.

Подготовка таких высококвалифицированных кадров возложена 
на высшие учебные заведения, которые обязаны не только сооб
щить студенту определенные специальные знания, но и воспитать 
молодого специалиста таким (образом, что-бы он умел самостоя
тельно научно мыслить, что-бы он был вооружен навыками само
стоятельного творческого решения сложных вопросов своей спе
циальности.

Между тем ничто так не развивает у молодого специалиста 
способность смело и уверенно принимать ответственные решения, 
как глубокие знания по вопросам своей специальности, основан
ные на самостоятельно проведенных опытах и экспериментах. 
Следовательно, для подготовки высококвалифицированного совет
ского специалиста необходимо так-же привлечение его к научно- 
исследовательской работе.

Советское студенчество по уровню своего развития, по трудо
любию и активности вполне созрело для того, что-бы можно было 
строить высшее образование, как творческий процесс, с широким 
привлечением студентов к исследовательской работе.

Об активном стремлении студентов к научно-исследовательской 
работе свидетельствует непрерывно расширяющаяся сеть студен
ческих научных кружков во всех вузах нашей страны, в том 
числе и в Таллинском политехническом институте.

Научно-исследовательская работа студентов должна стать од
ним из важнейших методов обучения, но для этого нужно, что-бы 
она охватила как можно больше студентов, стала органической 
частью учебной работы, находила свое отражение в выполнении 
курсовых и дипломных проектов, в характере производственной 
практики.

Однако включение научно-исследовательской работы в систему 
подготовки молодых специалистов требует от самого профессор
ско-преподавательского состава института большой творческой 
научно-исследовательской активности, поэтому к этой стороне 
деятельности преподавателей нашего института необходимо при
влечение внимания всего нашего коллектива, всех общественных 
организаций.

Мы живем сейчас в обстановке, когда в мире сложились два 
лагеря: лагерь сециализма. мира н демократии и лагерь войны 
н угнетения. В соревновании этих двух лагерей, в их борьбе 
огромная роль принадлежит науке. Чем быстрее н всестороннее 
мы будем развивать налгу науку, чем совершеннее будем выра
щивать молодые кадры, тем более могучим будет лагерь социа
лизма, лагерь защитников мира. Поэтому, священным долгом все
го нашего коллектива и преподавателей, и студентов, и вспомога
тельного персонала является всемерное развитие в стенах нашего 
института творческой научно-исследовательской работы.

Tugevdada sidet üliõpilaste ja 
tehaste tööliste vahel

ÜTÜ nõukogu üheks ülesan
deks on organiseerida üliõpilaste 
poolt teostatud teaduslike tööde 
ettekandmist tehaste ja asutuste 
töötajatele. Kahjuks pole aga 
kõik üliõpilased saanud aru selle 
ürituse kogu tähtsusest. Peaaegu 
täielikult on sellest kõrvale jää
nud tehniliste teaduskondade üli
õpilased ÜTÜ nõukogu'nõrga suu
namise tõttu. Kuigi majandustea
duskonnas on olukord selles suh
tes parem, esineb siingi küllalt 
puudusi. Kui vaadelda ettekan

n ete  temaatikat, siis näeme, et 
suurema osa ettekannetest moo
dustavad poliitilise ökonoomia 
ringi tööd. Täiesti kõrvale on 
aga jäänud niisugused erialased 
ringid nagu tööstus- ja kauban- 
dusökonoomikaring, mis suudak
sid aga kõige rohkem anda prak
tilist abi tehaste ja kaubanduset
tevõtete töötajatele.

Seni on ette kantud Gaasi- ja

Vesivarustustrustis tööd „Sotsia
listlik võistlus ja selle kõrgem 
vorm —  stahhaanovlik liikumine" 
(sm. Eller), „Rahvusvaheline olu
kord" (sm. Jauhka), „Stalinlik 
looduse ümberkujundamise plaan" 
(sm. õnnepalu) ja Kummitööstu
ses „Põhjala" töö „Järk-järguli
sest üleminekust sotsialismilt 
kommunismile" (sm. Soidra) jne. 
Üldse on majandusteaduskonna 
lektorite grupi poolt ette kantud 
käesoleva semestri jooksul üle 20 
töö. Suurt abi lektorite grupile 
on osutanud teaduskonna komso- 
molibüröo liige sm. Otsason. Sa
muti on hästi töötanud lektorite 
grupi juhataja sm. Dadajev. Vähe 
tähelepanu on osutatud sellele 
aga ÜTÜ nõukogu poolt (sm. 
Lõim). Edaspidi tuleb pearõhk 
pahna just tööstusökonoomika- ja 
kaubandusökonoomikaringi kaa
satõmbamisele šeflüstöösse tehas
te ja asutustega.

M.LÕIM (T-III)

A V A P L E N A A R IS T U N G
Möödunud reedel toimus võit

lusele rahu eest pühendatud VII 
TPI üliõpilaste teadusliku konve
rentsi plenaaristung, millest võt
sid osa ka Moskva, Leningradi ja 
Tartu kõrgemate koolide esinda
jad.

TPI direktor sm. Schmidt rõ
hutas oma sõnavõtus üliõpilaste 
iseseisva teadusliku uurimistöö 
suurt tähtsust nende erialaste 
teadmiste ja kogemuste laienda
misel ning süvendamisel. Meil on 
küllalt üliõpilasi, kes on sügavalt 
huvitatud teadusest ja tehnikast 
ning kes on valmis teda edasi 
arendama nii teoreetilises osas 
kui ka rakenduslikust küljest. Sm. 
Schmidt märkis, et ÜTÜ liikme
te arv on kasvanud algavaks 
konverentsiks 700 üliõpilaseni.

Õppejõudude ja kateedrite üles
andeks on juhendada üliõpilaste 
teaduslikku tööd, nii et sisukale 
uurimistööle kaasa tõmmata veel
gi laiemaid üliõpilashulki.

Leningradi Ehitusinseneride 
Instituudi üliõpilaskonna ja ÜTÜ 
nimel tervitas meie konverentsi 
sm. Oborin. Ta ütles, et LEII ja> 
TPI üliõpilaste tihe koostöö peab 
saama üheks telliskiviks hiigla
suures kommunistliku ühiskonna 
hoones.

Moskva Ehitusinseneride Insti
tuudi poolt tervitas meid sm. 
Zaitsev.

Marksismi-leninismi aluste ka
teedri õppejõud sm. Lebbin esi
nes plenaaristungil ettekandega 
„Nõukogude Liidu juhtiv osa võit-

luses imperialistliku reaktsiooni 
vastu, püsiva rahu ja demokraa
tia eest". Rahvusvahelise olukor
ra taustal näitas sm. Lebbin Nõu
kogude Liidu juhtivat osa võitlu
ses imperialistliku reaktsiooni 
vastu, rahu ja demokraatia eest. 
„Suur õnn on elada meie maal," 
ütles ta lõpuks, „kus alaline hoo
litsus 'rahva elatustaseme tõst
mise eest on sotsialistliku riigi 
arenemise seadus."

Plenaaristungi kontsertosas esi
nesid TPI isetegevuslased. Eriti 
sooja vastuvõtu osaliseks said 
Tautsi „Kaevurite linnas" Viivi 
Männiku ettekandes ja D. Vaa
randi luuletus „Löö puruks nee
tud sõja käed" Evi Kulli esituses.

E. ENNIKO (NlE-43)

SEKTSIOONIDE ISTUNCEILT
Marksismi-leninismi 

sektsioonis
VII üliõpilaste teadusliku kon

verentsi raames toimus 5. april
lil marksismi-leninismi sektsiooni 
istung.

Pidulikult kaunistatud VII au
ditooriumisse kogunesid üliõpi
lased ja marksismi-leninismi ka
teedri õppejõud.

Sektsiooni istungi avas ringi 
teaduslik juhendaja ,sm. Kutsar, 
kes oma sõnavõtus märkis mark
sismi-leninismi aluste õppimise 
suurt tähtsust ning istungil ette
kandmisele tulevate teemade 
suurt aktuaalsust.

Ettekandega mõningaist kaas
aja loodusteaduse filosoofilistest 
küsimustest esinesid üliõpilased 
V. Eesmaa ja H. Möller. See tee
ma haaras laialdase materjali 
kaasaja bioloogias üleskerkinud 
probleemide kohta. Ettekande 
esimeses osas käsitles üliõpilane 
V. Eesmaa elu tekkimise problee
mi ning isellega seotud võitlust 
idealistliku ning materialistliku 
sum a vahel. Pikemalt peatus ta 
nõukogude silmapaistva teadlase 
akadeemik Olga Lepešinskaja 
uusimatel avastustel tsütoloogias, 
s. t. rakuõpetuses, mis 'kummu
tasid idealistlikud väärvaated elu 
tekkimise ja arenemise probleemi 
uurimisel.

Ettekande teises osas üliõpiline
H. Möller näitas kuulsa vene 
füsioloogi I. Pavlovi geniaalseid 
avastusi närvitalituse probleemi 
uurimisel kui teadvuse ja olemi
se vastastikuse sõltuvuse • mate
rialistliku käsitluse tõestusi. Suu- 
redv vene füsioloogid Pavlov ja  
Setšenov avastasid närvisüsteemi 
kui inimese psüühilise tegevuse 
ja eluprotsesside peamise regu
laatori. Kõneleja rõhutas mark
sismi-leninismi klassikute seisu
kohtade, eriti aga seltsimees 
Stalini geniaalse teos© „Marksis
mist keeleteaduses" suurt täht
sust nimetatud probleemide käsit
lemisel.

Ettekanded olid valmistatud 
üliõpilaste V. Eesmaa ja H. Möl- 
leri poolt põhjalikult ning andsid 
hea ülevaate kaasaja loodustea
duse aktuaalseist küsimusist. Ra
hule aga ei saa jääda osavõtjate 
passiivsusega küsimuste esitami
sel ja sõnavõttude osas. See asja
olu näitab, et loodusteaduse filo
soofilised probleemid on põhili
selt meie üliõpilastele võõrad. 
Meie marksismi-leninismi katee
der ning ühiskondlikud organi
satsioonid peavad võtma tarvi
tusele abinõud, et tõsta meie 
üliõpilaste teadmiste taset sellel 
alal.

Üliõpilase R. Otsasoni ette
kanne teemal „Järkjärgulise üle
mineku teedest ja vormidest 
sotsialismilt kommunismile" kut
sus kuulajate hulgas esile elava 
arutelu. Sm. Otsason lahendas põ
hiliselt õigesti kõik probleemid, 
vastavalt marksismi-leninismi 
klassikute seisukohtadele. Üli
õpilaste poolt esitati referendile 
hulk küsimusi.

Üliõpilaste sooviks on, et ka 
järgnevatel konverentsidel meie 
marksismi-leninismi ring esineb 
huvitavate ettekannetega ning 
aitab seega kaasa meie üliõpilas
te ideelis-poliitffise taseme tõst
misele.

M. LIIVAKIVI (K-I)

Elektrotehnikasektsioonis
TPI ÜTÜ VII üliõpilaste tea

dusliku konverentsi raames toi
mus käesoleval aastal esmakord
selt ka elektrotehnikasektsiooni 
istung. Istungil esitati kaks tööd.

II kursuse üliõpilane sm. A. 
Annus oli valinud oma tööks 
„Elektrienergeetika areng NSV 
Liidus". Töös esitati põhilised 
etapid Nõukogude Liidu rahva
majanduse elektrifitseerimisel 
alates GOELRO plaanist kuni 
käesoleva aja hiigel-hüdrojaama
deni. Sm, Annuse töö tunnistati

väga heaks. Ettekande ilmekus 
oleks aga veelgi suurenenud, kui 
oleks kasutatud töö illustreerimi
seks näitlikke materjale (diag
ramme, graafikuid jne.).

Teise tööna esitas üliõpilane
I. Davõdov ühises töös üliõpi
laste E. Erniiko, E. Kesleri, H. 
Lääguse ja H. Leemetsaga valmi
nud uurimüse „Masin-võimendi".

Järgnenud sõnavõttudes tut
vustas üliõpilane Sillamaa ma
sin-võimendi kasutamist Lenin
gradi tööstusettevõtteis.

/. SOONE (ME-23)

Matemaatikasektsioonis
Möödunud sügisel loodud ma- 

temaatikaringi tööst tegi kokku
võtte 5. apr. k. a. toimunud ma- 
temaatikasektsiooni istung. Istun
gil kuulati ära 3 ringi liikmete 
teaduslikku tööd ja 1 külalisette- 
kanne.

IV kursuse üliõpilane Ruubel 
lahendas oma töös terve rea ma
temaatilisi probleeme, milliseid 
tuli tal kohata temperatuuri au
tomaatsel reguleerimisel.

Operaatorarvutuse rakendamist 
elektrotehnikas tutvustas üliõpi
lase Reebeni töö.

Pakkase, Einari ja Landbergi 
töö käsitles kõrgemat järku dife
rentsiaalvõrrandite ligikaudset 
lahendamist.

Väga hea ja praktilise tähtsu
sega tööga esines sm. Võhandu 
TRÜ-st, milles ta esitas uue ja 
originaalse Newtoni meetodi ül
distuse mittelineaarsete võrrand
süsteemide lahendamiseks.

Ei saa rahule jääda asjaoluga, 
et istungist võtsid osa ainult 
elektrikud. Kas siis teiste teadus
kondade üliõpilasi ei huvita ma
temaatilised probleemid, eriti veel 
sellised praktilise tähtsusega kü
simused, mis möödunud istungi] 
ette kanti? Samuti on ebanor
maalne nähtus, et istungil ei ol
nud ühtegi õppejõudu väljas- 
poolt matemaatika kateedrit.

L. LANDBERG (ME-43)



KOMSOMOLIORGANISATSIO ON VÕITLUSES 
ÕPPEEDUKUSE TÕSTMISE EEST

Hiljuti toimus majandusteadus-J loengutest on tingitud ka komso- 
konna komsomoliorganisatsiooni! moligruppide (eriti T-III) töö 
üldkoosolek, kus arutati ühiskon- I puudulikkusest, 
nateaduste — marksismi-leninis- Järgnevates sõnavõttudes pal
mi aluste ja poliitilise ökonoomia | jastasid üliõpilased puudusi ühis
õppimise olukorda teaduskonnas. j konna teaduste õppimise alal ja

Büroo sekretäri asetäitja sm. j tegid omapoolseid ettepanekuid 
Otsason andis oma ettekandes «olukorra parandamiseks. Sm. 
analüüsiva ülevaate ühiskonna- [ Eesmaa oma sõnavõtus rõhutas 
teaduste õppetasemest teaduskon- J  rühmakolmiku suurt tähtsust _õp~ 
nas ja tõi terava kriitika korras j peedukuse tõstmisel. Kahjuks 
esile meie õpperühmades sel alal 
olemasolevad puudused. Üheks 
põhilisemaks puuduseks on üli
õpilaste ebaküllaldane töö mark
sismi-leninismi klassikute teoste 
läbitöötamisel. Leidub üliõpilasi, 
kes iseseisva töö klassikute uuri
misel püüavad asendada loengute 
konspektide „uurimisega".

Analüüsides olukorda õpperüh
mades, näitas sm. Otsason, et 
komsomoligrupid ei ole veel kül
laldaselt võidelnud seminaridest 
aktiivse osavõtu eest. Erilist tä
helepanu pööras ettekandja eba
rahuldavale olukorrale III kur
susel, kus halb osavõtt dialekti
lise ja ajaloolise materialismi

suhtuvad meie õpperühma akti
vistid — eeskätt rühmakolmik — 
veel väga pealiskaudselt ja hooli
matult oma kohustusse — kõrge 
õppeedukuse tagamisse. Samuti 
pole komsomoliorganisatsioon 
seni küllaldase teravusega aruta
nud kommunistlike noorte dist
siplineerimatust ja halbade õppe
tulemuste põhjusi. Ebarahuldava 
olukorra oluliseks põhjuseks on 

j kriitika j a enesekriitika äärmiselt 
I madal tase. Püütakse elada põhi- 
! mõttel: „Ära sina puutu mind, 
siis mina ei sega sind!". Ei mõis
teta, et printsipiaalne bolševistlik 
kriitika ja enesekriitika on just 
see relv, mille abil saab ja peab

likvideerima kõik puudused. Krii
tikat mõistetakse mõnedes õppe
rühmades kui isikliku vihavaenu 
avaldust.

Ka üliõpilased Undrits, Lõim jt. 
väljendasid oma sõnavõtus mõtet, 
et kommunistlik noorsooühing, 
kui kogu noorsoo avangard ja 
eesrindlikuna osa, peab sammuma 
ka ühiskonnateaduste õppimisel 
esireas ning oma eeskujuga in
nustama kõiki üliõpilasi.

Marksismi-leninismi aluste ka
teedri õppejõud kritiseeris üli
õpilaste passiivset osavõttu se
minaridest. Nii on aktiivsus 
madal õpperühmas T-II, kus, väl
ja arvatud mõned üliõpilased, 
nagu Väljataga, Otsason jt., piir
dutakse passiivsete pealtkuulaja
te osaga. Seminarid peavad ku
junema seltsimehelikeks ja vilja
kaiks diskussioonideks. Siinjuu
res peaksid eeskuju näitama jäl
legi kommunistlikud noored.

Koosolek võttis vastu otsuse 
edaspidise töö parandamiseks.

L. KASELA (T-I)

Läheneb TPI V II teaduslik konverents
Tallinna Polütehnilisel Insti

tuudil on kujunemas kauniks ja 
vajalikuks traditsiooniks esitada 
oma valminud uurimistööd laie
matele hulkadele iga-aastastel 
teaduslikkudel konverentsidel. 
Meie õppejõudude poolt 1951. aas
tal teostatud teaduslikud tööd 
annavadki peamise sisu 17.—19. 
aprillini s. a. toimuvale TPI VII 
teaduslikule konverentsile. Kon
verentsi plenaaristungile 17. ap
rillil järgneb 18. ja 19. aprillil 
töö 7 sektsioonis, kus tuleb ette
kandmisele kokku 49 tööd, neist 
4 ettekannet teiste asutuste töö
tajailt.

Teadusliku konverentsi ülesan
deks ei ole muidugi mitte ainult 
tehtud tööde tutvustamine laie
male kuulajaskonnale, vaid esi
meses järjekorras peavad konve
rentsil toimuvad arutelud aitama 
elgitada teostatud uurimistööde 
kvaliteeti, nende otstarbekust, 
nende vajalikkust meie üha kii
remini areneva ülesehitustöö tar
vis. Siin on õigeteks hindajateks 
selkõige meie tööstuste esindajad, 
vastavate erialade juhtivad töö
tajad, stahhaanovlased, lööktööli-

sed, samuti teiste teaduslike asu
tuste töötajad. Seepärast tuleb 
konverentsi korraldajail ja sekt
sioonide juhatustel teha kõik sel
leks, et konverentsi tööst võtaks 
osa võimalikult suur arv külalisi.

Konverentsi töö käigus selgub 
vastastikuses arutelus kindlasti 
suur hulk uusi probleeme, mis 
vajaksid pakilist lahendamist. 
Sellistel aruteludel tekivad kind
lasti ka alused edaspidiseks tihe
damaks koostööks teadlaste ja 
praktikute vahel, lähtekohad loo
mingulise koostöö lepingute sõl
mimiseks jne. On täiesti kindel, 
et praktikud ja teaduslikud töö
tajad väljastpoolt võivad oma as
jalike nõuannetega palju kaasa 
aidata rea teaduslike probleemi
de küremaks lahendamiseks, sa
muti abiks olla puuduste avasta
misel meie uurimistööde senises 
temaatikas.

Juba konverentsi organiseerimise 
käik on suutnud selgitada terve 
rea puudusi meie instituudi õp
pejõudude teaduslikus uurimis
töös. Selgus, et meie instituudis 
on õige mitu kateedrit, kes ei suu
da anda oma möödunud aasta

töödest ühtki ettekandmiseks 
käesoleval konverentsil (ehitus
tööde teostamise kateeder, elekt
rotehnika teoreetiliste põhialuste 
kateeder, metallide tehnoloogia 
kateeder); kogu meie mäeharu õp
pe j õudude pere võis anda ainult 
ühe erialase ettekande ja pidi 
seetõttu jääma keemiasektsiooni 
„allüürnikuks".

Konverentsi läbiviimise käigus 
peab kogu meie instituudi pere — 
õppejõud ja üliõpilased — igati 
kaasa aitama konverentsi igakülg

seks õnnestumiseks. Selleks on 
esmajoones vajalik, et konverent
si tööst võtaks osa võimalikult 
suur arv õppejõude ja üliõpilasi. 
Suurearvulise kuulajaskonna osa
võtul, julgelt, kartmata kriitikat 
ja enesekriitikat, läbi arutades 
instituudi möödunud aasta tea
dusliku töö tulemusi, võime olla 
kindlad, et käesoleva aasta jook
sul lõpetatavad tööd kujunevad 
oma kvaliteedilt paremateks eel
mistest.

A spirant H. KULUMA, 
tead. konverentsi org.-komisjoni 

teaduslik sekretär

Dissertatsioonidest ehitus teaduskonnas
Teaduslik töö ehitusteaduskon- 

nas on näidanud viimastel aasta
tel suurt kasvu. Peaegu kõik meie 
õppejõud on olnud teaduslikku
del komandeeringutel vennasva
bariikide instituutides ja uuri
misasutustes. Moskva ja Lenin
gradi instituutides saadud kon
sultatsioonid on meie õppejõude 
tunduvalt aidanud nende disser
tatsioonide koostamisel ja lõpeta
misel. Ka kohalikud konsultatsi
oonid oa leidnud senisest roh
kem rakendamist.

Nii on dotsendid Naarits, Laul 
ja Tepaks aidanud nooremaid 
õppejõude nende dissertatsiooni
de koostamisel Samuti peab 
märkima tehniliste teaduste dok
tori N. Alumäe (Teaduste Aka
deemia) abi õppejõududele R. 
Räämetile ja J. Aarele.

Käesoleval kevadel on oodata 
õppejõudude Soonurme ja Ver
ner Kikase kandidaadidissertatsi- 
oonide valmimist. Käesoleva aas
ta lõpuks on oodata täiendavalt! 
seltsimeeste J. Aare, T. Randvee 
ja Q. Rootsi väitekirjade lõpeta
mist

Doktoridissertatsioonide kallal 
on tõhusalt tööl seltsimehed Naa
rits, Tepaks, Ambros ja Laul. Ar
vatavasti veel käesoleval aastal 
valmib sm. Lauii doktoridisser
tatsioon.

Dissertatsioonide valmistamise 
alal esineb meil ikka veel puu
dusi.

Rida õppejõude, kes on oma 
dissertatsioonidega küllalt kau
gel, omab mahajäävust kandi- 
daadimimimumi sooritamisel, na
gu näit, sm-d J. Aare ja T. 
Randvee.

Terve rida õppejõude ei suhtu 
siiski veel vajaliku tõsidusega 
dissertatsioonide teostamisesse.

Dissertatsioonide vormistamise
ga on mõnel juhtumil raskusi, 
eriti tõlketööde osas. Samuti on 
mõnede õppejõudude ühiskondlik 
koormus liiga suur. Teaduskon
nas on õppejõude, kellel ühis
kondlike kohustuste arv ulatub 
kümneni, ja üle sellegi. See asja
olu võib mõningal määral takis
tada dissertatsioonide plaanipä
rast valmimist.

H. LAUL, 
ehitusteaduskonna dekaan

Наладить культурно-массовую работу 
у механиков

Учебный год на исходе. Ско
ро начнутся зачеты, экзамены — 
это такое время, когда ограни
чиваются возможности для по
сторонней работы. Но разве нет 
возможностей сейчас для рабо
ты нашего культурно-массового 
сектора комсомольского бюро и 
профбюро механического фа
культета?

Хотелось бы знать, чем занят 
этот сектор, что сделал он за 
истекшее время?

В частности, сектор не мог 
организовать за это время об
щефакультетского вечера. А 
ведь такие вечера могли органи
зовать культурно-массовые сек
торы кораблестроительного и

горно-химического факультетов 
которые прошли очень хорошо.

Говорится, что «без труда не 
вытащить и рыбку из пруда». 
Но вот наш культмассовый сек
тор, вероятно, не пытался и 
трудиться над тем, что-бы и на 
нашем факультете была налаже
на интересная культурно-массо
вая работа.

Разве меньшими возможно
стями владеет наш факультет, 
разве нет у наших товарищей 
способностей и талантов?

Нужна только организован
ная направленность и руковод
ство. Время для организации 
таких вечеров еще есть и нуж
но их проводить.

Группа ММ-25.

Итоги соцсоревнования общежитий ТПИ 
за март месяц

В социалистическом соревно
вании общежитий к 1-му апреля 
на первое место вышло обще
житие на Рахва-Кохту, на вто
рое место общежитие на Пяр- 
нумаантеэ, на третье — на буль
варе Ленина. Эти общежития 
получили переходящие премии 
— радиоприемники.

На последнем месте общежи
тие на Кохту 4, на предпослед
нем — Тоомпуйеотеэ, где работа

студенческих организаций в 
марте месяце ухудшилась.

Значительных успехов добил
ся студенческий совет общежи
тия на Лай 5 (треде. Ууэмаа), 
вышедшее на четвертое место по 
показателям за весь март. Если 
сравнивать показатели только 
второй половины марта, то об
щежитие на Лай могло бы пре
тендовать на одно из первых 
мест. А. НИКОЛЬСКИЙ

TPI III talispartakiaad
Tallinna Polütehnllise instituudi 

III talispartakiaad viidi läbi 7. veeb
ruarist kuni 25. märtsini 1952. a. 
suusatamises, uisutamises ja jääho
kis. Spartakiaadist võtsid osa kõi
kide teaduskondade kehakultuurikol
lektiivide võistkonnad, kokku 1245 
võistlejat. Massilisuse kasvamise kõr
val on tõusnud ka üliõpilaste spor- 
dimeisterlikkus. Nii täideti sparta
kiaadi võistluste käigus 148 korral 
spordijärgu norme. Ainult 10 km 
suusatamises täitis 16 suusatajat 
i spordijärgu normi.

Talispartakiaad! üldvõitjaks mees
te aladel tuli mehaanikateaduskond 
(kehakultuurikollektiivi esimees sm. 
Einsr), teiseks laevaehitusteaduskond 
(sm. Korotln) ja kolmandaks ehitus- 
teaduskond (sm. Possõikin). Naiste 
aladel on esikohal keemia-mäeteadus- 
kond (sm. Linnart), teisel ehitustea- 
duskond ja kolmandal mehaanikatea
duskond. Suusatamises meestele tuli 
üldvõitjaks mehaanikateaduskond, 
naistele —* keemia-mäeteaduskond; 
uisutamises meestele — laevaehitus
teaduskond, naistele — ehitusteadus- 
kond. Jäähoki võitis kindlalt ehitus- 
teaduskond.

Spartakiaadi käigus selgus, et esi
kohtadele ei tulnud alati need kol
lektiivid, keiiei olid tugevamad võist
lejad, vaid need. kes suutsid oma 
võistkondi paremini organiseerida. 
Nii, tänu heale organiseerimistööle, 
saavutas noor ja küllaltki väikese
arvuline laevaehitusteaduskond uisu
tamises esikoha ja üldkokkuvõttes 
teise koha. Samuti on hindamisväär
ne kõige väiksema teaduskonna — 
põllumajanduse mehhaniseerimise 
teaduskonna poolt saavutatud 
esikoht 4X5 km teatesuusatamises ja 
teine koht suusatamise üldkokkuvõt-

EKSAMITEST JA EKSAMI HINNETEST

H üdrotehnika- ja  geodeesia- 
kateedri do tsen t tehn. tead. kand. 
R. A m bros teostam as m õõtm isi 
oma doktorid isserta tsioon i „Lum e  
ja  jää  füüsikalis-m ehaaniliste  
om aduste (deform atsioonim ooduli 
ja  külgpaisum ise) m ääram ine jää 
ja  lum eteede kandejõu  a rvu tam i
seks* jaoks

E. Viljaranna foto

Näit. sm. Jürisson on alles käes
oleval aastal alustanud tõhusa
mat tööd dissertatsiooni kallal. 
Dotsent Otloot jättis oma valmis 
dissertatsiooni viimistlemata. Selt
simehed Kõiv ja Tibar on juba 
aastaid ooteseisundis.

Mõningad pretensioonid on ka 
direktsioonile ja ühiskondlikele 
organisatsioonidele.

Kõrgema Hariduse Ministeeriu
mi 21. 05. 51. kehtestatud „Kor
raldus kursuseeksamite ja arves
tuste teostamise kohta kõrgema
tes koolides" ning sellele põhili
selt toetuv „TPI metoodiline ju
hend eksamisessiooni organiseeri
mise ja teostamise kohta" on loo
nud täpselt määratletud korra 
õppetöö sellise tähtsa lüli kohta 
nagu seda on eksamid.

Olulisemaid põhijooni kehtes
tatud korras on, et arvestused 
olgu sooritatud enne eksamit ja 
et eksam toimugu piletitega, mil
le küsimused peavad vastama an
tud õppeaine kehtivale program
mile, haaraksid õppeaine olulisi
maid põhialasid ning sisaldaksid 
nii teoreetilist kui ka praktilist, 
osalt ka ajaloolist momenti. Pi
letid tuleb eelnevalt läbi aruta
da ja heaks kiita kateedris.

Piletiküsimuse läbimõeldud ja 
täpne sõnastus annab ka vasta
jale õigema pildi küsimuse si
sust. Kirjaliku pealkirja olemas
olu korral on raskem ülesannet 
valesti mõista kui ka vastamisel 
soodsa vahelausega üle hüpata

elevandilt putukale ja siis paja
tada ainult viimasest.

Eksamineerijale on jäetud õigus 
esitada täiendavaid küsimusi 
teadmiste kontrolliks õppeaine 
muudelt aladelt. Täiendavad kü
simused peavad olema kehtivad 
programmi piirides ning, hilise
mate juhiste kohaselt, selgitama 
üliõpilaste oskust praktiliselt ra
kendada õppeaines antavaid tead
misi.

Raske probleem, kui inimlikud 
nõrkused alati tikuvad mõju 
avaldama, on vastuste hindami
ne. Tugevamaid tegureid sellel 
alal on eksamineerija arvamus 
antud üliõpilase oskusest ja või
metest, mis on saadud loengutel, 
praktilistel töödel, tööstusprakti
kal jne. Teadlikult või alateadli
kult tikub selline arvamus mõju
tama ka eksami hinnangut.

Inimlikke nõrkusi on ka oma 
enda tööde ja tähtsuse kõrge hin
damine. Võib sageli märgata, kui
võrd head mõju avaldab nende 
küsimuste lähem tundmine, mil
lega tegeleb või mida harrastab 
eksamineerija ise.

Hinnete parandamise kohta on 
samuti kehtestatud kindel kord.

tes. Väga halvasti o li läbi viidud 
võistkondade moodustamine ehitus
teaduskonna kehakultuurikollektiivis. 
See suur ja  hästi esinenud kol
lektiiv on uue juhatuse juhtimisel 
teinud ilmselt vähikäiku. Nii et 
suutnud ta uisutamises ega suusa
tamises välja panna täisarvuiisi 
võistkondi ja tänu ainult tugevale 
jäähokimeeskonnale suutis saavuta
da kolmanda koha.

TPI 1(1 talispartakiaad on lõppe
nud. Ees seisavad 12. ja 13, aprillil 
TPI esivõistlused raskejõustikus. Li
gemal ajal toimuvad ka TPi esi
võistlused sportlikus võimlemises ja 
ujumises. TPI sportlased, võtke neist 
võistlusist osa massiliselt ja hästi 
ettevalmistatult, sest sellega aitate 
täita_ ÜK(b)P KK otsuseid kehakul
tuuri- ja sporditöö arendamise 
kohta.

K. LEPP1K (ME-63)

СЕГОДНЯ В НОМЕРЕ:
I страница

Передовая — Научно-исследователь
ская работа — основа воспита
ния и подготовки высококвали
фицированных советских специ
алистов.

М. Лойм — Усилить связь между 
студентами и рабочими.

VII конференция СНО.
Э. Эннико — Открытие конферен

ции.
М. Лийвакиви — Заседание секции 

марксизма-ленинизма.
Я. Сооне •— Заседание . секции 

электротехники.
Л. Лангберг — Заседание секции 

математики.
II страница

Л. Касела — Комсомольская орга
низация в борьбе за повышение 
успеваемости по общественным 
дисциплинам.

X. Кульдма — Приближается VII 
научная конференция ТПИ.

Группа ММ-25 — Наладить куль
турно-массовую работу у  меха
ников.

А. Никольский — Итоги соцсорев
нования общеяситий за март ме
сяц.

К. Леппик — ш  зимняя спартаки
ада ТПИ.

X. Лаул — О диссертациях на стро
ительном факультете.

Л. Юргенсон — Об экзаменах и 
оценках.

Korduva eksamineerimise korral 
võib aga mõju avaldada eelmise 
eksami hinne. See võib avalduda 
nii regulaarsete eksamite- puhul, 
kui ka juhtumitel, kus eksami* 
korratakse hinnangu parandami- 
se_ otstarbel. Eriti viimasel juhtu
mil võiks eksamineerijal tekkida 
mõte, et arvestades asjaolu, et pk 
letiküsimused haaravad ainul* 
väga väikest osa õppeainest, 
peaks õige üldhinne võrduma 
kahe eksami hinde keskmisele. 
Oleks soovitav, et metoodiline 
nõukogu avaldaks selles küsimu
ses kindlama seisukoha.

Prof. l . Jü r g e n s o n
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